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Samenstelling van de commissie: 

Voorzitter: de heer Luc Martens.

Vaste leden:

mevrouw Marijke Dillen, de heren Felix Strackx, Erik Tack, 
de dames Greet Van Linter, Gerda Van Steenberge;

de heer Tom Dehaene, mevrouw Vera Jans, de heren  
Luc Martens, Steven Vanackere;

de dames Margriet Hermans, Anne Marie Hoebeke,  
Vera Van der Borght;

de heren Bart Caron, Kurt De Loor, mevrouw Elke Roex.

Plaatsvervangers:

de heer Erik Arckens, de dames An Michiels, Monique Moens, 
de heer Jurgen Verstrepen, mevrouw Linda Vissers;

de dames Cathy Berx, Kathleen Helsen, Trees Merckx-Van 
Goey, Sabine Poleyn;

mevrouw Patricia Ceysens, de heer Marc Cordeel, mevrouw 
Hilde Eeckhout;

de dames Else De Wachter, Michèle Hostekint, Els Robeyns.

Toegevoegde leden: 

mevrouw Mieke Vogels;

mevrouw Helga Stevens.

______
Zie:
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DAMES EN HEREN,

De Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin behandelde op 13 juni 2006 het voorstel van 
resolutie betreffende het huisdierenbeleid in de 
Vlaamse zorginstellingen (Parl. St. Vl. Parl. 2005-06, 
nr. 730/1).

I. TOELICHTING DOOR MEVROUW ANNE 
MARIE HOEBEKE, INDIENER

Mevrouw Anne Marie Hoebeke zegt dat zij, onder 
meer als steunend lid van GAIA, zeer begaan is met 
het dierenwelzijn. Zij heeft zelf  altijd al huisdieren 
gehad. Haar hond vergezelt haar zeer vaak, ook naar 
de rechtbank en naar kantoor. Zij kan zich dan ook 
niet voorstellen dat een dierenliefhebber die in een 
rusthuis wordt opgenomen of  naar een serviceflat 
gaat, het daar zonder dieren zou moeten doen. In het 
raam van de wetgeving op het voorlopig bewind heeft 
zijzelf  al enkele gevallen meegemaakt van mensen die 
geplaatst worden en hun dieren moeten achterlaten. 
Dat leidt soms tot schrijnende gevallen.

Een aantal studies tonen aan dat ouderen, demente-
renden en zieken vaak veel baat hebben bij een huis-
dier. Men moet opstaan voor een dier, men heeft een 
toeverlaat en het dier brengt regelmaat in het leven 
van veel ouderen. Nogal wat mensen praten ook met 
hun huisdier. Bij kinderen die ziek zijn en in een zie-
kenhuis zijn opgenomen, is het soms schrijnend om te 
zien hoe het contact met hun huisdier noodgedwon-
gen beperkt is tot een video-opname of foto’s.

Een vereniging in het Gentse houdt zich bezig met 
de opleiding van honden, inzonderheid labradors. 
Die opleiding moet de honden in staat stellen om 
bijstand te kunnen verlenen aan personen met een 
handicap, minder mobielen, blinden enzovoort in 
hun dagelijkse bezigheden. Het gaat weliswaar om 
een vrij dure opleiding, maar de geboekte resultaten 
zijn opmerkelijk. Zo kan een bedlegerige, dank zij de 
hulp van een hond en zonder hulp van een andere 
persoon, een andere houding aannemen in bed. 

Een mens kan dus heel veel hebben aan een dier. Dat 
is ook al gebleken bij kinderen die heel moeilijk zijn 
in de omgang. De mogelijkheid tot communicatie met 
een dier en met een opvoeder, blijkt vaak een helend 
effect te hebben op de traumatische ervaringen van 
dergelijke kinderen. In de toelichting wordt verwezen 
naar heel wat literatuur over dit onderwerp. 

In het voorliggend voorstel wordt een warm pleidooi 
gedaan om voorzieningen de mogelijkheid te geven 
om een huisdier op bezoek te laten komen bij zorg-
vragers. Het komt weliswaar aan de voorzieningen 
toe om te bepalen onder welke voorwaarden huisdie-
ren toegelaten worden, bijvoorbeeld via een speciaal 
daarvoor ingerichte bezoekruimte. Er moet ook voor 
worden gezorgd dat het personeel daar niet extra 
door wordt belast en dat op hygiënisch en sanitair 
gebied de mogelijkheden worden gecreëerd voor de 
verzorging van de dieren. 

Het is schrijnend dat er nu voor vredegerechten 
soms procedures worden gevoerd omdat een bewo-
ner van een serviceflat er, in strijd met het reglement, 
een goudvis of  kanarie op na houdt en weigert daar 
afstand van te doen. De vrederechter moet dan op 
basis van het reglement oordelen, maar houdt er als 
mens allicht een andere mening op na.  In dit voor-
stel van resolutie wordt er dan ook voor gepleit de 
mogelijkheid te creëren om in de voorzieningen die 
dat willen en waar de middelen daarvoor voorhanden 
zijn, huisdieren op bezoek te laten komen. 

Er wordt ook aan de Vlaamse Regering gevraagd om 
een controle te installeren op de kwaliteit van de zorg 
en de activering van de zorgvragers in de zorgboerde-
rijen. Tevens wordt gevraagd er bij de Vlaamse over-
heid op aan te dringen een wetgevend kader uit te 
tekenen dat de toegang van huisdieren in serviceflats 
mogelijk maakt. Ten slotte wordt ook gepleit voor 
het uitwisselen van ‘good practices’ en de daaruit 
voortvloeiende kennis inzake de invloed van gezel-
schapsdieren op de fysieke en mentale gezondheid 
van ouderen, jongeren, psychiatrische patiënten en 
mensen in stervensbegeleiding.

II. BESPREKING

De heer Tom Dehaene zegt dat zijn fractie dit voorstel 
van resolutie steunt. Ook vandaag is overigens al een 
en ander mogelijk, al zijn er een aantal instellingen 
die in hun huishoudelijk reglement het houden van 
huisdieren verbieden. Puur juridisch is elke instelling 
echter vrij om al dan niet huisdieren toe te laten.

De spreker heeft zelf  al kunnen vaststellen dat dieren 
voor bewoners van een rusthuis een enorme stimulans 
kunnen zijn om actief  te zijn, om naar buiten komen 
en sociale contacten te hebben. Hij is er dan ook van 
overtuigd dat huisdieren in rusthuizen, vooral voor 
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dementerenden, een grote meerwaarde kunnen bete-
kenen voor de kwaliteit van hun leven.

Het moet overigens niet altijd om huisdieren van 
bewoners gaan: ook de voorzieningen zelf  kunnen 
dieren houden. In een dergelijk geval is er het voor-
deel dat die dieren goed kunnen worden opgeleid 
– bepaalde honden kunnen bijvoorbeeld blindenge-
leidehonden worden – en dat ze bepaalde taken kun-
nen krijgen. Er zijn bijvoorbeeld rusthuizen waar de 
post wordt gebracht door een hond, wat zeer goed 
wordt onthaald. Dieren staan niet onder tijdsdruk en 
kunnen de nodige aandacht en warmte aan de bewo-
ners geven. Jammer genoeg ontbreekt het de perso-
neelsleden vaak aan tijd daarvoor. 

Het gaat dus zeker om een en/en verhaal. De spreker 
is er persoonlijk voorstander van om bij de Vlaamse 
rusthuizen, zeker die met veel dementerenden, het 
werken met honden te promoten. Tal van buiten-
landse studies tonen immers duidelijk aan dat dit een 
enorme meerwaarde kan inhouden. Het zou dom zijn 
om daar geen gebruik van te maken.

Mevrouw Greet Van Linter herinnert eraan dat over 
dit onderwerp eerder al debatten zijn gevoerd in deze 
commissie. Het klopt dat een aantal studies uitwijzen 
dat het werken met dieren een meerwaarde kan bete-
kenen. In de praktijk blijkt echter dat dit ook heel 
wat problemen meebrengt, onder meer voor de hygi-
ene. Ook voor de verzorging zijn er vaak problemen: 
aanvankelijk is de oudere zeer gemotiveerd, maar na 
een tijdje verwatert de aandacht voor een dier vaak 
en het personeel kan of  mag dat niet opvangen. 
Voorts is er een probleem inzake veiligheid: dieren 
die rondlopen in bejaardentehuizen kunnen aan de 
basis liggen van een val. Kortom, men zal duidelijk 
de argumenten voor en tegen moeten afwegen.

Mevrouw Gerda Van Steenberge kan zich daarbij 
aansluiten, maar meent dat dieren die door de instel-
ling zelf  worden gehouden en opgeleid, minder pro-
blemen zullen meebrengen inzake veiligheid, hygiëne 
en dergelijke. Als diverse bewoners van een rusthuis 
een eigen huisdier meenemen, zal dat ongetwijfeld 
tot toestanden leiden met honden die tegen elkaar 
op blaffen of honden die katten achterna zitten enzo-
voort. 

Vlaams Belang is dus niet zonder meer gekant tegen 
het voorliggend voorstel van resolutie. De aanwezige 
leden zullen zich onthouden bij de stemming, omdat 

er door omstandigheden nog geen afspraak kon wor-
den gemaakt over een standpunt. 

Mevrouw Anne Marie Hoebeke zegt nog dat het 
voorstel van resolutie ertoe strekt om huisdieren in 
rusthuizen toe te laten en het contact tussen ouderen 
en dieren te stimuleren. Het gaat echter ook om ser-
viceflats. Nu is het via het huishoudelijk reglement 
verboden om daar bijvoorbeeld een kanarievogel te 
houden. Dergelijke zaken zouden kunnen worden 
voorkomen via de stimulans van dit voorstel van 
resolutie.

III. STEMMING

Het voorstel van resolutie wordt aangenomen met 7 
stemmen, bij 2 onthoudingen.

De verslaggever, De voorzitter,

Vera JANS Luc MARTENS
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